
Folketingets Sundhedsudvalg har den 13. april 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr.  (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S).

Spørgsmål nr.: 615
”Vil ministeren under den kommende revision af tobaksdirektivet arbejde for en
opstramning af krav til snus svarende til standarden anvendt i Sverige, hvor 
snus produceres efter de krav der stilles til fødevarer. Når snus produceres 
udenfor Sverige, kræves det kun at produktionen lever op til tobaksdirektivet, 
hvilket ikke sikrer den nødvendige forbrugerbeskyttelse med hensyn til hygiej-
neforhold og udelukkende brug af fødevaregodkendte tilsætningsstoffer.”

Svar:
Jeg kan oplyse, at Danmark den 8. marts 2011 har afgivet et høringssvar til 
EU-Kommissionen vedrørende den kommende revision af tobaksvaredirekti-
vet. I høringssvaret har Danmark bl.a. tilkendegivet, at Danmark ikke ser, at 
der er behov for at ændre på de gældende regler vedrørende røgfri tobak, 
hvilket vil sige snus.

Regeringen har således ingen planer om at arbejde for en stramning af direkti-
vet i forhold til produktionen af snus.

I øvrigt mener jeg ikke, at produktion af snus ville skulle reguleres i tobaksva-
redirektivet, idet der vil være tale om regler, som hører under fødevarelovgiv-
ningen, hvilket i øvrigt også fremgår af det stillede spørgsmål, hvori der henvi-
ses til ”fødevaregodkendte tilsætningsstoffer”.
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